

**LETTER NUMBER 315**

1 1844-04-18

2 Monsieur le Supérieur de l'Institution des Joséphites Rue du Canal Bruxelles

Loués st. J. M. J.

Monsieur le Supérieur

Notre sollicitude pour aider nos chers confrères à porter saintement le fardeau que la divine Providence leur a imposé, nous a fait porter une décision que je me hâte de vous communiquer:

1° Chaque Supérieur de couvent, se fera un devoir de lire, dimanche prochain, en présence de ses assistants, sa Règle et celle de ses assistants.

2° Afin de rappeler aux Supérieurs particuliers leur dépendance, de les prémunir contre les dangers de l'inexpérience ou de leur propre faiblesse, et de leur faciliter la pratique du détachement et de la sainte pauvreté, ils s'abstiendront de faire aucune dépense, non absolument ordinaire et régulière, sans y avoir été autorisés par le rév. Père supr ou par moi. Cela s'étend aux moindres objets comme cadres, gravures, etc., et à toute boisson non ordinaire et commune.

Votre toujours bien dévoué Père en J. C.

Gand 18 avril 1844

C. G. Van Crombrughe

18 April 1844

To The Superior of the Josephite Institution, Rue du Canal, Brussels

Praised be Jesus, Mary and Joseph

Dear Superior,

Our concern to help our dear confreres carry with holiness the burden which divine Providence has imposed on them has led us to take a decision which I hasten to tell you about.

1: Each Superior of a convent will make it his duty to read, next Sunday, in the presence of his assistants, his Rule and those of his assistants.

2: In order to remind local Superiors of their dependence, to protect them from the dangers of inexperience or their own weaknesses and to help them practice detachment and holy poverty, they will abstain from any expenditure which is not absolutely ordinary and regular, without it having been authorised by the Reverend Father Superior or myself. This includes even the smallest things like frames, pictures etc., and all drink which is not ordinary and communal.

Your ever devoted Father in Jesus Christ,

Ghent 18 April 1844

C. G. Van Crombrughe